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Стопанска академия 
„Димитър А. Ценов” за по-
редна година реализира на 
100% субсидирания от дър-
жавата прием на студенти. 
Заети са всичките 497 мес-
та от утвърдения от Минис-
терството на образование-
то и науката прием за ака-
демичната 2024/2025 годи-
на в ОКС „бакалавър”, ре-
довна форма по държавна 
поръчка. Кандидатстудент-
ска кампания ’2024 се реа-
лизира в Свищовското вис
ше училище при засилен 
интерес и освен заетите 
места по държавна поръч-
ка, има над 400 записани 
в платените форми на обу-
чение – редовна, задочна 
и дистанционна. Приетият 
с максимален бал 30 пър-
вокурсник е Мартин Ива-
нов от Сливен, избрал да 
се обучава в дистанционна 
форма по специалност „Фи-
нанси”.

Наймного новоприети 
студенти има от области-
те Софиястолица, Плевен, 
Велико Търново и Враца. 
Сред мотивите да избе-
рат Свищовската академия 

първокурсниците посочват 
високата оценка на рабо-
тодателите за възпитаници 
на СА „Д. А. Ценов”, отлич-
ната репутация на дипло-
миралите се, престижа на 
придобитото образование 

във висше икономическо 
училище с почти 88годиш-
на история.

След реализирания 
100% държавен планпри-
ем, в Свищовското висше 
училище продължава прие
мът на документи за пла-

тена форма на обучение. 
През учебната 2024/2025 
година Академията ще по-
срещне 89ия си випуск, за 
който приемът на студенти 
в ОКС „бакалавър” е по 16 
специалности на български 

език и две на английски 
език. Специалностите, по 
които обучението се про-
вежда на български език, 
са: Финанси; Застрахова-
не и социално дело; Мак-
роикономика; Счетовод-
ство и контрол; Стопански 

и финансов контрол; Биз-
нес статистика и анализи; 
Маркетинг; Управление на 
проекти; Бизнес информа-
тика; Международни ико-
номически отношения; 
Индустриален бизнес и 

пред приемачество; Аграр-
на икономика; Икономика 
на търговията; Икономика 
на туризма; Стопанско уп-
равление; Публична адми-
нистрация. За избралите 
да се обучават на англий-
ски език, специалностите 

са Международен бизнес и 
Бизнес икономика. 

За желаещите да канди-
датстват за платена форма 
на обучение чрез кандидат-
студентски изпит, послед-
ната изпитна сесия ще бъде 
на 14 септември 2024 г.

При засилен интерес 
протича и приемът на до-
кументи за ОКС „магистър”, 
който за дистанционна 
форма ще продължи до 26 
септември 2024 г. Обуче-
нието е по 45 акредитира-
ни магистърски програми 
в редовна и дистанцион-
на форма. Сред предлага-
ните МП има съвместни с 
УНСС, има и на английски 
език. Магистърска програ-
ма „Валутен, митнически 
и данъчен контрол” е сер-
тифицирана от Генерална 
дирекция „Данъчно обла-
гане и митнически съюз” 
към Европейската комисия 
(TAXUD) като академич-
на програма, покриваща в 
пълна степен изискванията 
на Европейската рамка за 
професионална компетент-
ност в митническата про-
фесия.

Премиерът Димитър 
Главчев предложи и за вто-
рия си служебен кабинет 
министри, които са възпи-
таници на Стопанска ака-
демия „Димитър А. Ценов” 
– Свищов. Ивайло Иванов 
остава служебен министър 
на труда и социалната по-
литика. Георги Тахов също 
запазва поста си служебен 
министър на земеделието 
и храните, както в предход-
ния мандат на кабинета 
на Д. Главчев. За служебен 
министър на икономиката 
и индустрията в състава на 
новото правителство е но-
миниран Петко Николов. 
На 27 август 2024 г. прези-
дентът Румен Радев издаде 
указ за назначаване на но-

вото служебно правител-
ство и кабинетът „Главчев 
2” положи клетва пред На-
родното събрание.

Ивайло Иванов завърш-
ва СА „Д. А. Ценов” през 
1993 г. с магистърска сте-
пен по финанси. През 2008 
г. придобива ОКС „магис-
тър” по право в ЮЗУ „Нео-
фит Рилски”. До септември 
2009 г. е заместникизпъл-
нителен директор, а след 
това е назначен за изпъл-
нителен директор на Аген-
цията за социално под-
помагане. От юни 2016 г. 
до септември 2017 г. е за-
местникминистър на тру-
да и социалната политика. 
Има дългогодишен профе-
сионален опит и в сферата 

на застраховането. Между 
септември 2017 г. и април 
2024 г. е управител на На-
ционалния осигурителен 
институт.

Георги Тахов има док-
торска степен (ОНС „док-
тор”) от Свищовското вис
ше училище, присъдена 
му по докторска програма 
„Финанси, парично обръ-
щение, кредит и застрахов-
ка (финанси)”. В Стопанска-
та академия той придобива 
и ОКС „магистър” по „Сче-
товодство и контрол”. При-
тежава също така магис-
търски степени по право от 
ВТУ „Св. св. Кирил и Мето-
дий” и по стратегическо ръ-
ководство и управление на 
сигурността и обществения 

ред от Академията на МВР. 
Специализирал е иконо-
мика и управление на про-
мишлеността в Германия. 
Работил е на управленски 
позиции в системата на 
Националната агенция за 
приходите. Бил е изпълни-
телен директор на ДФ „Зе-
меделие” – РА.

Петко Николов има 
следдипломна специали-
зация по митнически, ва-
лутен и данъчен контрол в 
Стопанска академия „Ди-
митър А. Ценов”. Има при-
добита ОНС „доктор” по 
икономика и управление 
на интелектуалната соб-
ственост от УНСС. Придо-
бива две магистърски сте-
пени – по финанси от ВТУ 

„Св. св. Кирил и Методий” 
и по право от СУ „Св. Кли-
мент Охридски”. Има спе-
циализация и по наказател-
ноправни науки. Бил е член 
на Софийската адвокатска 
колегия, има дългогоди-
шен опит като адвокат, как-
то и председател на Над-
зорния съвет на Агенцията 
за приватизация. Има че-
тири годишен преподава-
телски опит в катедра „Ин-
телектуална собственост и 
трансфер на технологии”. 
Бил е председател на Ко-
мисията за защита на кон-
куренцията, на Патентното 
ведомство и изпълнителен 
директор на Националната 
компания „Индустриални 
зони”.

Трима министри от кабинета „Главчев 2”
са възпитаници на Свищовската академия
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Партньорите по международен проект 
представиха постигнатите резултати

Академията гостува на ПГИМ – Пазарджик Наградиха победителите от 
„Капиталови пазари 2024“

Академията бе дома-
кин на събитие, посвете-
но на резултатите по Про-
ект № 20221BG01KA220
VET000089399 „Предоста-
вяне на възможност на МСП 
в сектора ХоРеКа за ефек-
тивно усвояване на знания 
и инструменти за изкуствен 
интелект”, финансирано по 
програма „Еразъм+” от ЕС. 
Сред официалните гости на 
международното събитие 
бяха ректорът на Академи-
ята – доц. Марин Маринов, 
зам.кметът на Община Сви-
щов – Иван Шопов, дирек-
торът на Дирекция „Бюро 
по труда”, Свищов – Татяна 
Александрова; партньорите 
от Белгия, България, Гърция 
и Кипър. Участие в съби-
тието взеха още Маргари-
та Перникова – гл. експерт 
„Интеграция, НПО и ВО” 
към Община Свищов, Мая 
Гецова – директор на ЦПО 
Академия Булмаркет към 
Булмаркет Груп АД – Русе, 
представители на Институт 

„Перспективи” – Свищов, 
Дирекция „Бюро по труда”, 
образователни институции 
в Свищов, в т.ч. ПДТГ „Д. 
Хадживасилев”, Свищовска 
професионална гимназия 
„Алеко Константинов”, СУ 
„Д. Благоев”, СУ „Н. Катра-
нов” и СУ „Цветан Радосла-
вов”, ПМГ „В. Друмев” – В. 
Търново, собственици на 
МСП, професионалисти и 
самостоятелно заети лица 
в сектора ХоРеКа, обучите-
ли по теми, свързани с из-
куствения интелект, пред-
ставители на организации, 
свързани с устойчивостта 
на МСП и тяхната цифрови-
зация, безработни и други 
заинтересовани лица.

Международното съ-
битие откри ректорът доц. 
М. Маринов. Той привет-
ства гостите и участниците 
с „Добре дошли” в едно от 
найстарите висши учили-
ща в България, и поздрави 
проектния екип за постиг-
натите резултати. Ползата 

от резултатите по проекта 
подчерта в приветствието 
си и директорът на Дирек-
ция „Бюро по труда” – Сви-
щов, Татяна Александрова. 
По думите й, постигнатите 
резултати ще са от полза 

за различните целеви гру-
пи – от сферата на сектора 
HoReCa (ХоРеКа), местни 
власти, институции за про-
фесионално обучение, дос-
тавчици на образователни 
и обучителни материали, 
организации за разработва-
не на политики, свързани с 

устойчивостта и цифрови-
зацията на МСП, студенти и 
обществото като цяло.

В първата панелна сесия, 
ръководителят на проекта – 
доц. Христо Сирашки, пред-
стави проекта и резултати 

от неговото изпълнение. 
Той поясни, че по договор 
между Центъра за развитие 
на човешките ресурси, като 
номинирана агенция на Р 
България от ЕК по програма 
„Еразъм+” и СА „Д. А. Це-
нов”, като координатор (бе-
нефициент) е отпусната фи-

нансова подкрепа в размер 
на 250 000 евро за изпълне-
нието на проекта при про-
дължителност от 24 месеца 
за времето от 01.09.2022 г. 
до 31.08.2024 г. Доц. Си-
рашки посочи, че проект-
ните дейности се изпълня-
ват по КД2: Партньорства 
за сътрудничество, сектор 
„Професионално образова-
ние и обучение” от СА „Д. 
А. Ценов” в партньорство с 
EUROCY – Кипър, EUFORA – 
Гърция, ЕкологияКМ – Бъл-
гария, CSTI – Кипър и Horeca 
Partners – Белгия. В рамки-
те на първата и втората па-
нелни сесии конкретните 
проектни резултати бяха 
представени от участващи-
те в срещата представители 
на партньорите. Проведе се 
и дискусия за осигуряване 
на устойчивост и бъдещо 
прилагане на проектните 
резултати. Всеки от участ
ниците получи дисемина-
ционни материали и серти-
фикат за участие.

Второто издание на на-
ционалната финансиада за 
ученици и студенти „Капи-
талови пазари 2024“, чии-
то организатори са катедра 
„Финанси и кредит” при СА 
„Д. А. Ценов” и „Делтасток“ 
АД, предизвика близо 90 
ученици и студенти от цяла 
България. В продължение 
на месец участниците се-
лектираха и инвестираха в 
акции на водещи светов-
ни компании в симулира-
на борсова среда. Така, без 
да рискуват реални парич-
ни средства, състезателите 
успяха да се доближат мак-
симално до търговията с 
реални акции.

Големият победител в 
категория „Ученици“ и но-
сител на приза „TOPTRADER 
2024” е Стефко Николаев – 
ученик в 11 клас в МГ „Баба 
Тонка“ – гр. Русе. За пери-
ода на състезанието той 
увеличи първоначалния 
си капитал от 10 000 EUR 
до стойност 12 624.95 EUR 
и формира внушителните 
26.25% доходност за един 
месец. Като победител в 
категория „Ученици“, той 
получава парична награда 
от 1000 лв. След участието 
си във Финансиадата всич-
ки регистрирани в портала 

на „Делтасток” АД гимна-
зисти получават сертифи-
кати, които им осигуряват 
прием в първа желана спе-
циалност при кандидат-
стване в СА „Д. А. Ценов”. 
При избор за обучение в 
специалност „Финанси”, те 
ще получат парична сти-
пендия в размер 200 лв. 
за техния първи студент-
ски празник – 8 декември. 
Общият награден фонд на 
Финансиадата достига 12 
000 лв.

В категория „Студенти“ 
победител, също с парична 
награда от 1000 лева, е Ад-
риан Иванов – 3 курс, спец. 
„Финанси” на СА „Д. А. Це-
нов”. В условията на вола-
тилни пазари, участникът 
избра консервативна ин-
вестиционна стратегия, с 
която реализира 17,04% на 
годишна база. В миналого-
дишното издание Адриан 
също постигна найвисок 
резултат сред участвалите 
студенти, което е свидетел-
ство за неговото постоян-
ство и натрупани знания в 
хода на обучението.

Наградният фонд на 
борсовото състезание е 
осигурен от фондация 
„Проф. др Минко Русе-
нов”.

Учениците от ПГ по ико-
номика и мениджмънт – Па-
зарджик, участвали в Нацио-
налния ученически конкурс 
за есе на тема „Бъдещето 
на счетоводната професия 
в условията на дигитална 

икономика“ получиха свои-
те сертификати от доц. Ра-
досвета КръстеваХристова, 
преподавател в Стопанска 
академия „Д. А. Ценов“, ка-
тедра „Счетоводна отчет-
ност“. Тя приветства участни-
ците в конкурса за познани-
ята, инициативността и ино-
вативните идеи, демонстри-
рани в техните разработки, 
и ги увери, че Свищовската 
академия е готова да ги при-
ветства и като студенти, като 
ги съпътства по пътя им на 
обучение и кариерно раз-
витие като бъдещи успеш-

ни икономически или ад-
министративни професио-
налисти. Учениците Лилия 
Михайлова, Мария Тодоро-
ва, Елиза Йорданова, Викто-
рия Кътова, Стоилка Илиева, 
Ивелин Кметски, Зара Хрис-

тоскова, Седеф Максуд, Ми-
хаил Дамбаров и Елиза Геор-
гиева получиха и предметни 
награди, а отличената Мо-
ника Йонкова получи грамо-
та от катедра „Счетоводна 
отчетност“.

В своите есета участници-
те изложиха вижданията си 
за бъдещето на счетоводна-
та професия в контекста на 
дигиталната икономика, по-
казвайки разбиране за влия-
нието на новите технологии 
и подчертавайки значение-
то на иновации като изкуст-
вения интелект, автоматиза-

цията и блокчейн технологи-
ите, както и необходимостта 
от адаптация и непрекъс-
нато обучение на счетово-
дителите. Посещението на 
доц. КръстеваХристова в 
училището бе по покана на 

училищното ръководство в 
лицето на директора Таня 
Благова и учителитементо-
ри на участниците в конкур-
са Мария Даскалова и Саша 
Филипова – всички те горди 
възпитаници на Свищовска-
та академия. Комуникира-
ните идеи и теми очертаха 
и възможни дейности в по-
сока задълбочаване на сът
рудничеството между ПГ по 
икономика и мениджмънт 
– Пазарджик и СА „Д. А. Це-
нов“, катедра „Счетоводна 
отчетност“ – организатор на 
конкурса.
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ЕК одобри изграждане на Европейски ЕК одобри изграждане на Европейски 
университет с участието на СА „Д. А. Ценов”университет с участието на СА „Д. А. Ценов”

Обучителен семинар, посветен на дигитализацията на 
административните процеси, организира Академията

Проектно предложение 
с участието на Стопанска 
академия „Димитър А. Це-
нов”, относно изграждане 
на Европейски универси-

тет KreativEU, e одобрено 
за финансиране от Евро-
пейската комисия по прог
рама „Еразъм+”. Проектът 
има продължителност от 4 
години и неговата цел е да 
създаде пълнофункциона-
лен Европейски универси-
тет, който поставя креатив-
ния потенциал, извлечен 
от културното наследство 
на Европа, в основата на 
преподаването, научните 
изследвания и академич-
ния обмен. Общият бю-
джет на утвърдения про-
ект е 14,4 млн. евро, от 
които финансирането за 
Академията в Свищов е в 
размер на 1,251 млн. евро. 

KreativEU е консорци-
ум от 11 висши училища 
от 11 държави: Политехни-
чески университет в Томар 
(Португалия) – координа-
тор; Стопанска академия 

„Д. А. Ценов” (България); 
Университет на Южна Бо-
хемия в Ческе Будейови-
це (Чехия); Университет в 
Камерино (Италия); Уни-
верситет в Търнава (Сло-
вакия); Университет „Ва-
лахия” в Търговище (Ру-
мъния); Университет по 
приложни науки в Бреда 
(Нидерландия); Универси-
тет Содернторн (Швеция); 

Ополски университет по 
технологии (Полша); Уни-
верситет за наука и техно-
логии в Адана (Турция) и 
Университет в Грайфсвалд 
(Германия).

Освен единадесетте ос-
новни членове на консор-
циума, в подкрепа реа
лизацията на различни 
дейности на Европейския 
университет KreativEU ще 
бъдат въвлечени над 40 
асоциирани партньори – 
висши училища от цял свят 
и институции, като сред 
тях от българска страна са 
Министерството на обра-

зованието и науката, Ми-
нистерството на културата, 
Министерството на туриз
ма и др.

Работата по изгражда-
нето на алианса, разрабо-

тил и спечелил проекта, 
стартира в Свищовската 
академия през управлен-
ския мандат 20202024 г. 
Началото на разработва-
нето на проекта бе поста-
вено през 2021 г., като кон-
сорциумът KreativEU пър-
воначално е конституиран 
от 7 висши училища от 7 
държави (Португалия, Бъл-
гария, Чехия, Словакия, Ру-

мъния, Франция и Турция). 
През 2022 г. към алианса 
се присъединява Универ-
ситетът в Камерино (Ита-
лия), а през 2023 г., след 
организирана от Свищов-

ското висше училище сме-
сена интензивна програ-
ма, се взема решението за 
осигуряване на пълно гео-
графско покритие на про-
екта за създаване на евро-
пейски университет чрез 
включване на 4 нови ви-
сши училища от Швеция, 
Нидерландия, Германия и 
Полша. 

Официалният уеб сайт 
на алианса, на който са 
представени целите, ис-
торията, събитията и по-
стиженията на KreativEU, е 
www.kreativeu.ipt.pt.

До момента в проце-
са на разработване на 
вече одобрения от Евро-
пейската комисия проект 
са проведени 12 работни 
срещи на консорциума, 
съответно в Томар (сеп-
тември 2022 г.), Монпелие 
(декември 2022 г.), Адана 
(януари 2023 г.), Ческе Бу-
дейовице (февруари 2023 
г.), Свищов (март 2023 г.), 
Търнава (април 2023 г.), 
Търговище (май 2023 г.), 
Камерино (юни 2023 г.), 
Свищов и Чифлик (септем-
ври 2023 г.), Томар (октом-
ври 2023 г.), Истанбул (ап-
рил 2024 г.), Бреда (юни 
2024 г.). По проекта пред-
стоят работни срещи в 
Стокхолм (септември 2024 
г.) и Грайфсвалд (януари 
2025 г.).

Обучителен семинар на 
тема „Дигитализация на 
административните проце-
си с помощта на Microsoft 
365” организираха съв-
местно Центърът за диги-
тално обучение и Центърът 
за иновативни образова-
телни технологии към Сто-
панска академия „Д. А. Це-
нов”. Семинарът беше на-
сочен към неакадемичния 
състав на Висшето учили-
ще, ангажиран с админи-
стративното обслужване на 
студенти и преподаватели.

Откривайки събитието, 
доц. Искра Пантелеева, ди-
ректор на ЦКДАО сподели, 
че подобни обучения ще 
бъдат организирани еже-
годно за административ-
ния персонал с цел при-
добиване на съвременни 
знания и умения, необхо-

дими в работата на съот-
ветните звена. 

Семинарът започна с 
кратко въведение в плат-
формата Microsoft 365, 
представено от доц. Ве-
селин Попов – директор 
на ЦДО. Той постави ак-
цент върху инструменти-
те и функциите за сътруд-
ничество и ефективност 
на съвместната работа. В 
следващата част на свое-
то изложение, доц. Попов 
представи облачно бази-
раната платформа за ав-
томатизация на работни 
процеси – Power Automate. 
Той демонстрира възмож-
ностите на платформата за 
автоматизиране на повта-
рящи се задачи и обясни 
начините за проектиране 
на работни потоци, включ-
ващи последователност 

от задачи. Беше предста-
вен пример за създаване 
на последователност от 
действия, целящи свърз-
ването на две софтуерни 

приложения. Третата част 
на семинара бе посветена 
на възможностите за съв-
местна работа, представе-

ни чрез облачната услуга 
OneDrive. Доц. Попов де-
монстрира как няколко по-
требители могат да рабо-
тят едновременно върху 

един и същ документ в ре-
ално време.

В заключителната част 
на семинара гл. ас. др Кре-

мена МариноваКостова 
представи инструмента за 
комуникация и сътрудни-
чество Outlook 356, акцен-
тирайки върху основните 
му функции, предимства-
та и недостатъците му. В 
практически план беше на-
правена демонстрация на 
модулите на програмата, 
подходящи за съвместна 
работа – създаване на гру-
пи и работа с групов кален-
дар, както и възможността 
за организиране на еже-
дневните събития посред-
ством модула за задачи.

Семинарът бе изклю-
чително полезен и добре 
приет от участниците, като 
предостави важни знания 
за оптимизация на адми-
нистративни процеси чрез 
модерни дигитални ин-
струменти.
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Първокурсници се записаха в 
първия ден след класирането 

Найнетърпеливите но-
воприети студенти в Сто-
панска академия „Дими-
тър А. Ценов” побързаха 
да потвърдят своя избор 

на висше училище и още в 
деня на обявяване на ре-
зултатите от първото кла-
сиране за Кандидатсту-
дентска кампания ’2024 
се записаха и получиха 
своите заверени студент-
ски книжки във Фронт 
офис „Обслужване на сту-
денти”.

Първият записал се сту-
дент е Цвета Сирашка от 
Свищов, приета по първо 
желание – спец. „Управле-
ние на проекти”, задочна 

форма, платено обучение. 
Студентската книжка на 
първия записал се студент 
връчи доц. Здравко Любе-
нов – зам.ректор „Меж-
дународно сътрудничест-
во, студентска политика, 
институционални кому-
никации и продължаващо 
обучение”. 

Във Варненската търгов-
ска гимназия „Г. С. Раков-
ски“ бе проведена учебна 
практика пред ученици от 
10ти клас в специалности 
„Митническа и данъчна ад-
министрация“ и „Информа-
ционни технологии“, къде-
то гост лектор бе докторант 
Боряна Пейчева от катедра 
„Контрол и анализ на сто-
панската дейност“ към СА 
„Д. А. Ценов“. Тема на ней-
ната презентация бе „Мит-
ницата на бъдещето“, като 
учениците бяха запознати 
със същността и основните 
характеристики на митни-
цата, нейната роля и значе-
ние, както и предизвикател-
ствата, пред които тя е из-
правена понастоящем.

В рамките на проведена-
та дискусия учениците без 
никакви затруднения очер
таха основните задачи и 
предназначение на митни-
цата, което е отличен атес-
тат за техните познания на 
този етап от професионал-
ното им обучение. Те проя-

виха любопитство към сред-
ствата и способите, които 
използват митническите 
служители за предотвра-
тяване на нелегалния внос 
на наркотични вещества и 
фалшиви стоки, както и ро-
лята им при етърговията с 
трети страни. Интерес пред-
ставляваше и въпроса как в 

бъдеще европейската мит-
ница предвижда да се спра-
вя с непредвидени кризи и 
какви дигитални средства 
ще използва, за да се мо-
дернизира, така че да бъде 

равнопоставен партньор на 
бизнеса.

Свищовската докторант-
ка Боряна Пейчева изказа 
благодарност към препо-
давателите от Варненска-
та търговска гимназия за 
поканата и за създадена-
та организация. Тя изрази 
увереността и на екипа на 

катедра КАСД, че подобни 
инициативи допринасят не 
само за обогатяване знани-
ята на младите хора у нас, 
но и за тяхната бъдеща про-
фесионална ориентация.

Обучението и учебни-
те програми в образова-
телноквалификационни-
те степени „бакалавър” и 
„магистър” дискутираха на 
кръгли маси преподавате-
ли и обучаеми към катед
ра „Търговски бизнес” в 
СА „Д. А. Ценов”. Фокусът 
на проведените две учеб-
нометодични срещи бе 
обсъждане на структурата 
и съдържането на учебни 
програми по профилира-
щи дисциплини, включени 
в обучението по специал-
ност „Икономика на тър-
говията”. В мероприятията 
взеха участие академични-
ят състав на катедреното 
звено, обучаван докторант, 
студенти от четвърти курс, 
успешно положили държа-
вен изпит по специалност-
та, студенти, завършващи 
своето обучение по двете 
администрирани от катед
рата магистърски програ-
ми – „Мениджмънт на тър-
говската дейност” и „Тър-
говско посредничество и 
инвестиционно банкира-
не”. 

В първия ден кръгла-
та масадискусия бе под 
надслов „Профилиране на 

знания по търговия в бака-
лавърска степен”. Студенти 
от различни форми и кур-
сове на обучение изразиха 
готовност за съдействие на 
катедрата и предоставяне 
на полезна информация от 
своя професионален опит. 
Те подкрепиха идеята, че 
актуалността на учебни-

те програми, по които се 
осъществява обучението, 
е условие за откриване 
на добри възможности за 
професионално развитие.
По думите им, практичес-
ки съответствените знания, 
получени по профилиращи 
дисциплини, са много ва-
жна и достатъчна база за 
изпълняване на основните 
дейности и правила за ра-

бота на търговския пред-
ставител по: постигане въз-
можно найдобри взаимо-
отношения с клиентите; 
използване на ефективни 
съвременни стратегии за 
продажби; търговски тех-
ники при водене на прего-
вори, насърчаване и убеж-
даване на клиентите.

В рамките на втория ден 
дискусията продължи с об-
съждане обхвата и съдър-
жанието на учебните про-
грами в магистърска сте-
пен на висше образование 
с търсене на възможности 
за подобряването им чрез 
поинтензивно и ефектив-
но взаимодействие с биз-
неса. При откриването на 
кръглата маса „Обучение 

в магистърска степен и по-
тенциал за професионална 
реализация в търговския 
бизнес”, доц. Светослав 
Илийчовски – зам.ректор 
„Учебна дейност и акре-
дитация” и преподавател 
към катедрата, приветства 
участниците и отбеляза, 
че бъдещето на обучение-
то и учебните програми в 
магистърска степен все по-
вече се ангажират с разно-
образните изисквания на 
търговската практика. 

Ръководителят на ка-
тедрата – доц. Теодора 
Филипова, подчерта, че 
включването в лекцион-
ните курсове на повече ре-
ални казуси от практиката 
спомага за запознаване на 
студентите със специфика-
та на дейността на търгов-
ските компании и развитие 
на аналитични умения за 
работа с бази данни. 

Участниците в кръглите 
масидискусии, проведени 
в два последователни дни, 

се обединиха около заклю-
чението, че откриването 
на предимствата на обуче-
нието в бакалавърска и ма-
гистърска степен е в мно-
го добрата обвързаност на 
съдържанието и структу-
рата на учебните програ-
ми. От страна на студенти-
те като основна препоръка 
бе изведена „да се запа-
зят катедрените традиции 
по продължаване процеса 
на търговското обучение с 
навременно актуализира-
не на образователното съ-
държание в тясно взаимо-
действие с изискванията 
на бизнеса”. Учебномето-
дичните мероприятия бяха 
ползотворни и доказващи, 
че практически ориенти-
раният подход на бакала-
върското и магистърското 
обучение от катедра „Тър-
говски бизнес” създава по-
тенциал за професионално 
израстване и подиректна 
интеграция в света на биз-
неса.
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